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REVISTA PRESEI 

 

 

 Protest anti-mască în Piața Universității. „Copiii noștri nu-s cobaii voștri” 

Aproximativ 200 de persoane au protestat, sâmbătă, în Piața Universității din 

Capitală, față de măsurile luate de autorități în școli. Manifestanții nu sunt de acord 

cu obligativitatea purtării măștii de protecție de către elevi la școală. 

Ce scandează ei: „Libertate!”, „Jos dictatura!”, „Copiii noștri nu-s cobaii voștri!” 

Protestatarii nu poartă măști și au steaguri tricolore și pancarte cu mesaj precum 

„Jos botnița, jos labele de pe copiii noștri”, „Nu vă credem”, relatează Mediafax. 

Ei au intonat imnul național și au scandat „Libertate”, „Respir, gândesc, liber 

trăiesc”, „Toate partidele, aceeași mizerie”, „Jos dictatura”, ”Hoții”. 

 

„Cerem ca învățământul românesc să fie liber, cerem anularea stării de alertă, iar 

copiii noștri să nu poarte măști la cursuri”, a spus un protestatar. 

 

Protestatarii susțin că purtarea măștii la școală este „o reeducare forțată a tinerelor 

generații, o reeducare de tip comunist sau nazist”. 

 

„Copiii sunt dresați și condiționați ca animalele. Acesta este noul program Școala 

Altfel: în cușcă și cu botniță”, au spus aceștia. 

UPDATE: Printre participanții la protest se numără și regizorul Cristi Puiu și 

actrița Carmen Tănase, relatează Digi24. 

Regizorul Cristi Puiu a fost luna trecută protagonistul unui incident la TIFF, când a 

avut un discurs controversat împotriva măștilor de protecție. 

Potrivit legii, adunările publice în timpul stării de alertă nu pot depăși 100 de 

persoane. 

 Jandarmeria: Urmează să fie aplicate și amenzi celor din piață 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/protest-anti-masti-in-bucuresti-printre-participanti-regizorul-cristi-puiu-actrita-carmen-tanase-clerici-1370857
https://www.hotnews.ro/stiri-cultura-24218932-regizorul-cristi-puiu-discurs-halucinant-tiff-bine-fie-teama-alte-lucruri-nu-pandemie-daca-maine-ceara-mergeti-maini-mergeti-tautoritatile-nu-mai-trateze-niste-vite.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-cultura-24218932-regizorul-cristi-puiu-discurs-halucinant-tiff-bine-fie-teama-alte-lucruri-nu-pandemie-daca-maine-ceara-mergeti-maini-mergeti-tautoritatile-nu-mai-trateze-niste-vite.htm
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Purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Române, Georgian Enache, a declarat pentru 

Mediafax că protestul din Piața Universității a fost organizat în mediul online, prin 

rețelele de socializare. 

 

„Este depășită limita de participanți, de 100 de persoane, prevăzută de actele 

normative în vigoare. Colegii mei le-au făcut precizările necesare celor care 

participă și celor care au organizat manifestarea, privind purtarea măștii, păstrarea 

distanței și că, dacă nu respectă prevederile legale, riscă sancțiuni 

contravenționale”, a spus Enache. 

 

Potrivit acestuia, ulterior urmează să fie aplicate și amenzi celor din piață. 

 

Protestul față de purtarea măștilor de către elevi în școli din Piața Universptății 

continuă, iar cei prezenți scandează ”Demisia”, ”Trădătorii”, ”Criminalii”, ”Rușine 

să vă fie”, ”Jos Iohannis”, ”Noi suntem poporul”, ”Unități, luptă, copiii apărăm”. 

Mitinguri similare sunt programate în mai multe orașe. In Bucuresti, protestul 

intitulat "Scoala nu e puscarie!" se desfasoara in Piata Universitatii, iar participantii 

spera sa se stranga peste 20.000 de persoane. In Oradea are loc protestul pe platoul 

Casei de cultura a sindicatelor. Un protest similar se anunta si in Brasov, potrivit 

postarilor care circula pe mai multe site-uri de socializare. Utilizatorii distribuie 

mesaje precum "Stop masca!" sau "Copiii au dreptul sa respire la scoala!". 

In mediul online au aparut mai multe grupuri care se impotrivesc vehement 

masurilor sanitare stabilite de autoritati. Una dintre comunitatile care a aparut pe 

Facebook se numeste "Fara Botnita" si publica mesaje prin care indeamna la 

nepurtarea mastii de protectie in spatiile publice, contrar reglementarilor in 

vigoare, potrivit ziare.com. In plus, mai multe persoane se fotografiaza fara masca 

in locuri in care aceasta este obligatorie, precum magazine sau piete. 

 

Membrii comunitatii publica si distribuie mesaje precum "Cand credeti ca se va 

opri acest chin: purtare de masca, Covid-19?" sau redau experiente personale in 

care sustin ca mai multi copii ar fi lesinat la scoala din cauza mastii de protectie 

sau ca purtarea mastii de protectie le-ar provoca o senzatie de asfixiere. In plus, 

sunt distribuite false informatii cu caracter medical.  

https://ziare.com/social/stiri-sociale/miscare-anti-masca-de-protectie-lege-1631824
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Fizicianul Cristian Presura a demonstrat, insa, ca purtarea mastii de protectie 

neintrerupt timp de sase ore nu scade oxigenul din sange. 

 

Nepurtarea mastii de protectie in locurile in care este obligatorie, precum in spatiile 

publice inchise, in spatiile comerciale, in mijloacele de transport in comun sau la 

locul de munca se sanctioneaza cu amenzi cuprinse intre 500 si 2.500 de lei. Politia 

Romana a transmis ca nu se acorda sanctiuni pentru instigarea la contraventie. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Orban: Ne vom bate în Parlament să retrimitem spre Comisiile de buget-

finanţe raportul la rectificarea bugetară 

PNL va solicita în plenul Parlamentului retrimiterea raportului la rectificarea 

bugetară la Comisiile de buget-finanţe, a declarat, duminică, la Iaşi, premierul 

Ludovic Orban, care a adăugat că nu sunt posibile cheltuielile cuprinse în acesta, 

deoarece s-ar risca ajungerea ţării în incapacitate de plată. 

“PSD este un partid aflat în delir care vrea să distrugă România. Ceea ce s-a 

întâmplat în Comisiile de buget, în care PSD are o majoritate conjuncturală, 

reprezintă o crimă împotriva economiei româneşti şi riscă să conducă România 

spre incapacitate de plată, spre faliment. Nu putem sta cu mâinile încrucişate şi nu 

putem accepta ca PSD să îşi bată joc de ţara asta. Vreau să readuc aminte că nicio 

altă formaţiune politică în afara PSD nu a girat aceste decizii ticăloase. Ne vom 

bate în plenul Camerelor reunite astfel încât să retrimitem spre Comisia de buget-

finanţe raportul. Sunt convins că printr-o mobilizare exemplară a celorlalte 

formaţiuni politice care au dat dovada de raţionalitate şi de legătură cu realitatea 

economică vom reuşi acest lucru”, a spus Orban, într-o conferinţă de presă, potrivit 

Agerpres. 

El a fost întrebat ce va face PNL săptămâna viitoare când în Parlament urmează să 

fie dezbătute rectificarea bugetară modificată care prevede creşterea pensiilor cu 

40% şi un proiect de lege care dă un stimulent pentru profesori de 500 de euro. 

Premierul a menţionat că Guvernul este pregătit “pentru orice altă situaţie”, astfel 

încât să împiedice PSD “să facă rău României”. 
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“Pot să vă spun că deja ecourile negative ale acelei faimoase şedinţe de la Comisia 

de buget-finanţe sunt foarte prezente. (…) Nu sunt posibile aceste creşteri de 

cheltuieli. PSD, practic, a generat cheltuieli de 6,5% din PIB suplimentare şi, în 

acelaşi timp, a modificat şi plafonul maxim de îndatorare raportat la PIB, de la 

44% la 40%. Adică ce a făcut? A generat cheltuieli suplimentare şi a interzis 

posibilitatea obţinerii de finanţări pentru susţinerea acestor cheltuieli, adică a pus 

bazele unui faliment. Noi nu putem accepta ca PSD să îşi bată joc de ţara asta şi să 

conducă România spre nicăieri. Ne vom bate, şi alegerile parlamentare bat la uşă, 

şi vom elibera România şi de această majoritate ticăloasă care se comportă ca un 

duşman al României”, a susţinut Orban. 

(Sursa: financialintelligence.ro) 

 

 Tătaru a vizitat, împreună cu Orban, terenul pe care va fi ridicat Spitalul 

Regional Iași: ”Este cel mai avansat, se află la faza de proiect” 

Spitalul Regional de Urgență Iași este cel mai avansat în acest moment dintre cele 

trei care se vor construi în România și se află la faza de proiect, la verificatori de 

proiecte, a afirmat ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. 

„Spitalul va avea două etaje în subteran și șapte etaje supraterane, un corp orizontal 

cu structuri de investigații, diagnostic, tratament și trei corpuri care vor asigura 

structura unității sanitare cu paturi. Vom avea 850 de paturi plus 60 de paturi 

pentru UPU și 45 de paturi pentru internarea de zi. Se vor găsi 70 de cabinete 

pentru ambulatoriu și 19 săli de operație”, a spus Tătaru. 

Proiectul va costa peste 500 de milioane de euro, suma fiind asigurată prin 

investiții guvernamentale și prin împrumuturi BEI. 

„Spitalul Regional de Urgență Iași este cel mai avansat în acest moment și se află 

la faza de proiect și verificatori de proiecte. Sperăm ca pașii să se desfășoare într-

un ritm alert iar, personal, ca și produs al școlii ieșene, cel care a trecut prin toate 

spitalele din Iași, să avem un parcurs cât mai rapid și, personal, voi urmări ca acest 

parcurs să fie scurt și să avem operaționalizarea unui spital județean de urgență, 

regional, Iași cât mai devreme, să nu așteptăm termenul dat în contractul cu BEI”, 

a menționat Nelu Tătaru. 
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Ministrul Sănătății a fost însoțit de premierul Ludovic Orban. 

Pe lângă spitalul din Iași, se vor mai construi alte două spitale regionale, la Cluj-

Napoca și Craiova. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Moment istoric. România trece la statutul de piaţă emergentă, de luni 21 

septembrie 2020 

Piaţa de capital din România va trece luni de la statului de piaţă secundară la cel de 

piaţă emergentă secundară, într-o decizie istorică a agenţiei de evaluare financiară 

FTSE Russell. Este de aşteptat ca România să devină de interes pentru mai mulţi 

investitori.  

Bursa de Valori de la Bucureşti (BVB), operatorul pieţei de capital din România, a 

anunţat vineri că la eveniment vor participa premierul Ludovic Orban, Ministrul 

Finanţelor Florin Cîţu, preşedintele ASF Nicu Marcu, dar şi Cristian Popa, 

membru al board-ului BNR, Omer Tetik, CEO Banca Transilvania şi Cosmin 

Ghiţă, CEO Nuclearelectrica. Cosmin Marinescu, consilier prezidenţial, va avea 

discurs imediat după deschiderea şedinţei de tranzacţionare de la ora 10:00. De 

asemenea va fi prezent şi Ivan Vrhel, preşedinte Citi România.  

„Acest moment va fi marcat de BVB printr-o deschidere oficială a şedinţei de 

tranzacţionare şi o conferinţă la care vor participa toţi partenerii BVB alături de 

care s-a putut realiza acest moment istoric, instituţii ale statului, autorităţi de 

reglementare şi parteneri instituţionali”, arată BVB.  

Ce va aduce statutul de piaţă emergentă  

„Trecerea la statutul de Piaţă emergentă secundară a fost, probabil, cea mai 

aşteptată veste care a venit anul trecut. Putem spune că este o încununare a 

eforturilor pe care le-au făcut atât Bursa, cât şi noi, participanţii, împreună cu 

emitenţii, în încercarea de a moderniza Piaţa de capital şi, totodată, de a facilita 

accesul cât mai multor investitori pe această piaţă. Acest nou statut ne va oferi, în 

mod cert, vizibilitate în rândul investitorilor străini, în rândul fondurilor de 

investiţii din străinătate.  
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Aş menţiona şi faptul că nu ar trebui să ne îmbătăm cu apă rece şi să ne aducem 

aminte că Ordonanţa 114 de la sfârşitul anului 2018, care a dus la prăbuşirea 

principalelor acţiuni de la Bursa de Valori Bucureşti, a generat şi creşterea 

volumului de tranzacţionare şi, implicit, a lichidităţii pe principalii emitenţi. Nu 

trebuie să omitem nici faptul că acesta a fost un avantaj foarte mare pentru 

îndeplinirea nivelului lichidităţii pentru principalii emitenţi care erau luaţi în 

considerare”, declară Antonio Oroian, Broker la SSIF Goldring S.A.  

Întrebat cât va dura procesul prin care fondurile emergente vor intra pe piaţa 

românească, Antonio Oroian a precizat: „Depinde şi de contextul pieţei. De 

exemplu, dacă se făcea acest pas la finalul anului trecut, în contextul pandemiei, nu 

ar fi fost la fel ca acum. Cel mai important lucru este faptul că vom avea această 

deschidere către capitaluri străine. De exemplu, într-un articol publicat anul trecut 

de Financial Times, se arată faptul că activele fondurilor mutuale şi ETF-urilor 

care investesc pe piaţa din Arabia Saudită au crescut după promovarea pieţei de 

acolo la statutul de Piaţă emergentă, de la 365 milioane dolari, la 4,5 miliarde 

dolari. Acţiunile listate în Arabia Saudită au fost incluse în indicii principali şi, în 

câteva luni, deja se vedea o creştere a activelor acestora. Nu este neapărat să se 

întâmple la fel şi la noi, deşi există o similitudine cu piaţa din Arabia Saudită, în 

sensul că predomină anumite sectoare, precum energia şi sectorul financiar. Dar 

sunt cifre care se pot lua în considerare”.  

Ce companii vor fi incluse în indicii  

FTSE FTSE Russell a emis următoarele precizări privind promovarea României: 

„În urma revizuirii anuale FTSE Equity Country Classification din septembrie 

2019, Romania va fi reclasificată de la statutul de Piaţă de Frontieră la statutul de 

Piaţă Emergentă Secundară începând cu septembrie 2020. Cu toate acestea, 

companiile româneşti vor fi incluse în seria de indici FTSE Global Equity Index 

Series (GEIS) dacă minimum două companii îndeplinesc criteriile de eligibilitate 

FTSE Global All Cap pe baza datelor de tranzacţionare de la 30 iunie 2020”.  

Revizuirea din septembrie va analiza lichiditatea individuală a companiilor 

monitorizate (8 companii româneşti ce îndeplinesc criteriile de dimensiune ale 

FTSE Russell) în perioada iulie 2019 - iunie 2020.  
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Pentru ca o companie să îndeplinească criteriul de lichiditate, aceasta trebuie să 

aibă o lichiditate mediană lunară de cel puţin 0,05% pentru minim 10 din 12 luni. 

Măsurarea lichidităţii, conform metodologiei FTSE Russell, se realizează pentru 

fiecare companie ca raport dintre mediana lunară a volumelor tranzacţionate zilnic 

şi numărul de acţiuni free float.  

Pe baza calculelor Bursei de Valori Bucureşti (BVB) şi a valorilor curente privind 

numărul de acţiuni considerate free float, la sfârşitul lunii martie 2020, două 

companii româneşti sunt pe cale să fie incluse în indicii de Piaţă Emergentă ai 

FTSE Russell, respectiv Banca Transilvania (TLV) şi S.N. Nuclearelectrica 

(SNN).  

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 

 CNIPMMR: Conferinţă privind ajutorul de un miliard de euro oferit IMM-

urilor 

Ajutorul de un miliard de euro oferit IMM-urilor, pachetul de mobilitate 2020 şi 

mecanismul de redresare şi rezilienţă sunt subiectele conferinţei organizate luni de 

Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România. 

 

Conferinţa va fi susţinută de Florin Jianu - preşedinte CNIPMMR şi Sterică 

Fudulea - vicepreşedintele Consiliului. 

 

Ministerul Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri a anunţat marţi, 15 

septembrie, că platforma unde se pot înscrie firmele care doresc să obţină granturi 

în valoare totală de un miliard de euro a devenit operaţională. 

 

Guvernul a aprobat în 31 iulie OUG 130/2020 privind acordarea unor granturi de 

un miliard de euro în total pentru firmele afectate de criza Covid-19, din fonduri 

externe nerambursabile, aferente Programului operaţional Competitivitate 2014-

2020. 
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Începând de marţi, este activă, pe linkul https://granturi.imm.gov.ro, etapa de 

creare profil, user şi parolă, etapa premergătoare lansării celor trei măsuri de 

sprijin. În această etapă toţi aplicanţii interesaţi de oricare dintre cele trei măsuri de 

sprijin vor avea posibilitatea preînregistrării datelor reprezentanţilor 

legali/împuterniciţi, precum şi datelor persoanelor juridice. 

 

În această primă etapă nu contează ordinea înregistrării datelor şi nici principiul 

"primul venit, primul servit". Această etapă de preînregistrare va rămâne deschisă 

pe toată perioada de înscrieri la cele trei măsuri. 

 

Pentru a putea încheia cu succes această etapă de preînregistrare, creare profil, user 

şi parolă, este necesară semnătura electronică validă. 

 

Această etapă se adresează tuturor categoriilor de beneficiari eligibili aferenţi celor 

trei măsuri instituite de OUG 130/2020, respectiv IMM, PFA, ONG, cabinet 

medical individual (CMI). 

 

Pentru etapele următoare, aplicanţii trebuie să aibă depuse toate situaţiile financiare 

aferente anului 2019, să verifice autorizarea codurilor CAEN pe care vor aplica, să 

urmărească periodic site-urile imm.gov.ro şi economie.gov.ro.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Motorul industriei prelucrătoare pierde 25% din putere: 600 de companii 

din industria de componente auto încasează cu 4,75 mld. euro mai puțin decât 

în 2019 

Cifra de afaceri totală a sectorului industrial de componente auto din România s-ar 

putea reduce cu 25% pe întreg anul 2020, față de 2019, ca urmare scăderilor din 

sectorul românesc al producției de automobile de 25-27%, ca și în urma reducerii 

cererii europene. 

„În acest an se estimează un minus de 25 – 27% față de cifra de afaceri de 31 de 

miliarde de euro, din 2019, pe întreg sectorul auto din România.  

https://cursdeguvernare.ro/motorul-industriei-prelucratoare-pierde-25-din-putere-600-de-companii-din-industria-de-componente-auto-incaseaza-cu-475-mld-euro-mai-putin-decat-in-2019.html
https://cursdeguvernare.ro/motorul-industriei-prelucratoare-pierde-25-din-putere-600-de-companii-din-industria-de-componente-auto-incaseaza-cu-475-mld-euro-mai-putin-decat-in-2019.html
https://cursdeguvernare.ro/motorul-industriei-prelucratoare-pierde-25-din-putere-600-de-companii-din-industria-de-componente-auto-incaseaza-cu-475-mld-euro-mai-putin-decat-in-2019.html
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Cifra de afaceri a subsectorului componentelor auto s-a ridicat la circa 19 miliarde, 

în 2019, iar restul a fost producția de automobile”, potrivit datelor furnizate de 

Adrian Sandu, secretarul general și membru al Cosiliului director al ACAROM, la 

solicitarea cursdeguvernare.ro. 

Prin urmare, pierderile de încasări din 2020 ale celor circa 600 de firme 

producătoare de componente auto din România se vor ridica la circa 4,75 

miliarde de euro. Veniturile celor doi mari producători de automobile vor fi mai 

mici cu cel puțin 3 miliarde de euro, potrivit estimărilor citate. 

„Criza COVID a însemnat o pierdere de 70.000 de automobile, care nu s-au mai 

fabricat la cele două uzine din Romania (Dacia și FORD). De asemenea cele două 

luni de oprire a producției, martie și aprilie, au afectat puternic cifra de afaceri a 

componentiștilor, acestia fiind nevoiți să își întrerupă total sau parțial activitatea”, 

explică ACAROM. 

Mai mult de jumătate din contracția PIB 

Produsul intern brut al României s-ar putea ridica la echivalentul a 208,7 miliarde 

de euro în 2020, potrivit unei estimări medii de contracție de 4,5%, spre care 

converg prognozele analiștilor CFA și ale unor mari bănci din România, respectiv 

potrivit unui curs de sfârșit de an de 4,9 lei / euro. 

Așa încât scăderea de circa 8 miliarde de euro a afacerilor din industria auto 

ar conta pentru mai mult de jumătate din contracția de 14,6 miliarde de euro 

a produsului intern brut pe 2020. 

Contribuția totală a industriei auto la PIB urmează să se reducă până la 11%, de la 

14% anul trecut. Subsectorul componentelor auto va avea o contribuție de 6,8% la 

PIB-ul anului 2020. 

Pandemia a amplificat tensiunile războiului comercial 

Producția auto a început să scadă încă de anul trecut, ca urmare a tensiunilor 

privind suprataxele transatlantice. „Războiul comercial” declanșat de SUA a 

contribuit la scăderea cu 7,2% a producției de automobile a Germaniei în 2019, 

până la 4,7 milioane de mașini, potrivit datelor Statista. 

 

https://www.statista.com/
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Scăderea a fost mult mai mică decât cea prognozată de analiști anterior. 

Ritmul vânzărilor a crescut pe final de an, pe măsură ce producătorii au căutat să 

scape de modelele mai vechi care nu mai corespundeau noilor norme de emisii 

valabile din 2020. 

Și astfel, scăderea a fost mult diminuată față de prognozele din septembrie 2019, 

ceea ce a salvat statisticile exporturilor din România. 

 

Până în cele din urmă producția de componente auto și de automobile din România 

de anul trecut a fost comparabilă cu cea din 2018, dar anul 2020 a debutat sub 

presiunea scăderii vânzărilor din Occident. 

Pulsul revenirii 

„Criza nu s-a incheiat, piețele din vestul Europei, principala destinație a 

vehiculelor si componentelor fabricate în România își revin timid, încă există 

restricții de circulație, de desfășurare a activităților în condiții normale precum cele 

de dinaintea pandemiei”, spune ACAROM. 

Totuși, industria auto din România și-a reluat activitatea până la ritmuri nu foarte 

departe de cele de anul trecut. 

Dacia Mioveni a început să lucreze și sâmbăta, Ford Craiova lucrează în 3 

schimburi și ambele au ajuns să producă lunar la circa 90% din nivelul de 

producție lunar de anul trecut. Ca urmare, și ramura componentelor auto a ajuns la 

75 – 80%, a estimat Adrian Sandu. 

Top of Form 

Bottom of Form 

https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/09/INS-exporturi-auto.png
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„Dacă nu vor interveni surprize medicale și cererea de pe piețele externe își va 

continua revenirea lucrurile vor merge tot mai bine”, a adăugat oficialul 

ACAROM. 

 

La revenire contribuie și autoritățile, care „au reacționat rapid și au introdus măsuri 

de sprijin eficiente. Suportarea costurilor cu șomajul tehnic, de sprijin la 

reîncadrarea personalului, stimulente financiare pentru reluarea producției, 

programele RABLA și RABLA Plus, măsuri care ne-au sprijinit în această 

perioadă dificilă”, a mai spus răspunsul ACAROM . 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Românii plătesc mai mult decât toamna trecută pentru legume și fructe 

Castraveţi, vinete, gogoşari sunt la mare căutare în pieţe şi magazine, pentru 

prepararea reţetelor tradiţionale din sezonul rece. Fructele şi legumele sunt însă 

ceva mai scumpe decât toamna trecută. Agricultorii spun că au marfă mai puţină 

din cauza secetei. 

Bucureștenii au început deja aprovizionarea cu fructe și legume pentru sezonul 

rece. 

Piețele sunt încă pline de produse proaspete, numai bune pentru preparat murături, 

zacuscă, magiun și alte rețete tradiționale. Preturile sunt însă mai mari că toamna 

trecuta din cauza secetei, spun comercianții și producătorii agricoli. 

În unele piețe din Capitală, gogoșarii se vând cu 6 lei pe kilogram, gogonelele și 

vinetele cu 3,5 lei, iar castraveții, între 2 lei 50 și 3 lei pe kilogram. Prețurile 

legumelor și fructelor sunt comparabile cu cele din supermarket-uri. 

În magazine, conservele de legume sunt deja la mare căutare. 

De la începutul anului, cel mai mult s-au scumpit fructele, cu 15%, arată cele mai 

recente statistici oficiale. Plătim acum mai mult și pentru pâine, carne și lactate. 
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În aceste condiții, economiștii ne recomandă să fim chibzuiți și stabilim un buget și 

o listă de produse înainte de a face cumpărături. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 Propunerea șefei TVR de a interzice accesul sindicatelor în ședințele  

Consiliului de Administrație a fost respinsă! 
 

Umilită de decizia covârșitoare a  membrilor CA, Doina Gradea amenință cu 

represalii 

Consiliul de Administrație al Societății Române de Televiziune a respins ieri, 

17  septembrie 2020, propunerea președintelui-director general Doina Gradea de a 

interzice accesul reprezentanților Federației Cultură și Mass-Media FAIR-

MediaSind și a sindicatelor din cadrul TVR la ședințele CA!  

Singura persoană care a votat pentru  propunerea șefei TVR a fost Raico Cornea, 

reprezentant în CA din partea grupului minorităților și angajat la TVR Timișoara. 

Acesta a votat și în numele unui membru CA din partea PSD care a lipsit de la 

ședință. Restul membrilor CA nu au susținut această propunere nedemocratică, cei 

doi reprezentanți ai salariaților, Monica Ghiurco și Karen Sebeși, precum și 

reprezentantul PNL, Cristian Petcu, au votat împotrivă, iar ceilalți membri s-au 

abținut! 

Pentru ca informații de genul celor apărute în ședința de CA din data de 26 august 

2020, când s-a aflat suma reală, una  foarte generoasă, primită de fostul prezentator 

al emisiunii Down The Road, Mircea Radu, să nu mai ajungă la cunoștința  

opiniei publice, sau mai grav, la instituțiile abilitate de control, Doina Gradea a 

trecut, ca prim punct, pe Ordinea de zi a ședinței Consiliului de Administrație, 

eliminarea reprezentanților sindicatelor din ședințele CA: "anularea Hotărârilor 

CA nr. 69/2019 şi nr. 88/2019 privind participarea reprezentanţilor Federaţiei 

Cultură şi Mass Media FAIR-Media-Sind, respectiv a câte unui membru 

reprezentant al fiecărui sindicat din cadrul TVR, ca observatori, la şedinţele 

CA." 
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Motivul invocat de initiator, adica de PDG Doina Gradea, este unul hilar: " în 

scopul respectării actualului CCM şi a legislaţiei în vigoare" !!! 

 

 

Bineînțeles că nu există în CCM sau în alt document intern vreo prevedere care ar 

opri dreptul conferit de Legea de organizare și funcționare a SRR și SRTv 

membrilor CA, de a invita în ședințele CA pe orcine doresc! Singura precizare în 

CCM-ul invocat este prezenta unui reprezentant al sindicatului de casă al șefei 

TVR în calitate de observator în ședințele CA. Practic, este încă o încercare 

jenantă a unei administrații abuzive de a renunța la minima transparență 

decizională conferită de normele naționale și internaționale  din domeniul relațiilor 

de muncă. 

Umilită de votul covârșitor al colegilor săi, Doina Gradea a amenințat că va ataca 

în instanță această decizie a membrilor CA, ceea ce demonstrează, încă o dată, 

iresponsabilitatea și reaua voință a unei persoane numită în baza unor criterii 

politice, care nu au nicio legătură cu un management performant și transparent, atât 

de  necesare într-o instituție publică de presă. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Alegeri locale 2020. Marcel Ciolacu anunță alianță cu partidul lui Victor 

Ponta în consiliile locale: E un fel de acord post-electoral 

Marcel Ciolacu, liderul PSD, a anunţat că a semnat un acord post-electoral cu 

Victor Ponta, în baza căruia PSD şi Pro România vor putea constitui majorităţi în 

consiliile locale şi judeţene după alegerile locale din 27 septembrie, 

relatează Agerpres. 

„E pentru prima oară, de 30 de ani, când decizia a fost ca fiecare organizaţie să-şi 

facă singuri alianţele locale. Cu adevărat, acum câteva zile am semnat cu Victor 

Ponta un acord de creare de majorităţi la consiliile judeţene, consiliile locale, un fel 

de acord post-electoral. Şi aţi văzut decizia Comitetului Politic Naţional de a merge 

singuri pentru alegerile din 6 decembrie, într-un fel în oglindă cu decizia Gabrielei 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/09/19/alegerilocale2020-ciolacu-am-semnat-cu-victor-ponta-un-acord-de-creare-de-majoritati-in-consiliile-judetene-si-locale--575711?fbclid=IwAR2Z7qmfuqppLZmwi7HcLwO4D8Cj-y_Ywd2kaygfumkrF65rJdEX2TFWq-k
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Firea de a candida singură, fără aranjamente politice pe care cetăţenii câteodată nu 

le percep, pentru Primăria Generală a Capitalei”, a declarat Ciolacu sâmbătă, la 

Piteşti, în cadrul unei conferinţe de presă. 

Liderul PSD anunţase, pe 15 septembrie, că a primit aprobarea Comitetului Politic 

Naţional pentru crearea unor astfel de alianţe post-electorale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

USR propune organizarea referendumului „Fără Penali” odată cu alegerile 

parlamentare 

USR propune organizarea referendumului „Fără Penali” simultan cu alegerile 

naţionale care vor avea loc pe data de 6 decembrie, se arată într-un comunicat de 

presă, scrie Agerpres. Potrivit sursei citate, duminică se împlinesc doi ani de când 

iniţiativa "Fără Penali" a ajuns în Parlament, în tot acest timp fiind blocată de PSD. 

 

"PSD-ul care se dezice de Dragnea şi nu mai susţine candidaţi penali îşi bate joc de 

un milion de oameni care au semnat pentru „Fără Penali”. USR a propus votarea 

iniţiativei anul acesta şi organizarea referendumului odată cu alegerile locale din 

27 septembrie, ca un semnal de schimbare a clasei politice înainte de alegerile 

naţionale din decembrie. Dar PSD s-a opus. Duminica viitoare am fi putut să 

mergem la urne să votăm pentru noi aleşi locali, dar şi pentru modificarea 

Constituţiei astfel încât penalii să nu mai ocupe funcţii publice, astfel încât să nu 

mai existe un alt Liviu Dragnea în istoria României, dar PSD s-a opus", au 

transmis cei de la USR. 

 

Aceştia anunţă că revin cu o nouă propunere şi susţin votarea iniţiativei pe 6 

noiembrie în Senat şi organizarea referendumului odată cu alegerile din 6 

decembrie. 

 

"Vechile partide trebuie să lase deoparte calculele electorale şi să demonstreze că 

vor să se reformeze după 30 de ani în care s-au rotit la putere şi nu au făcut nimic 

pentru oameni. „Fără Penali” trebuie să ajungă literă de Constituţie!", au mai 

precizat cei de la USR, conform comunicatului de presă. 
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(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Cine poate cere libere plătite pentru a sta cu copilul acasă, dacă acesta face 

școală online 

Școala a început doar de o săptămână, dar în multe unități de învățământ deja s-a 

schimbat scenariul inițial. Acolo unde au apărut cazuri de coronavirus, scenariul 

galben a devenit roșu, adică elevii trebuie să învețe exclusiv online. Părinții celor 

care nu au împlinit încă 12 ani pot primi zile libere plătite pentru a sta acasă, ca să-

și supravegheze copiii. Însă nu este valabil pentru toți părinții, a explicat la Digi24 

consultantul economic Adrian Bența.  

„Părinții care au copii până în 12 ani înscriși în sistemul de învățământ sau dacă au 

dizabilități și au vârsta până în 26 de ani, indiferent că sunt angajați la stat sau la 

privat, au dreptul să solicite zile libere plătite de către angajator, iar o parte din 

sume se vor deconta de la fondul de șomaj. Valoarea indemnizației este de 75 la 

sută din salariul brut, dar fără a depăși 75 la sută din salariul mediu utilizat în 

economie pentru fundamentarea bugetului asigurărilor sociale din anul 2020”, a 

arătat Adrian Bența.  

„Mai întâi, angajatorul plătește indemnizația, reține impozitele și contribuțiile 

sociale datorate, depune declarațiile către autorități și ulterior poate să solicite 

decontarea acestei sume. Indemnizația este impozabilă, adică se datorează pentru 

salariații obișnuiți un impozit de 10 la sută, contribuția de 25 la sută la pensii, 

contribuția de 10 la sută la sănătate. Rămâi cu puțini bani, dar mai sunt sectoare de 

activitate, de exemplu în construcții sau în IT, unde nu se datorează toate aceste 

contribuții. Dar este bine că se poate deconta această sumă. Însă, 

deocamdată, prima dată o suportă angajatorul”, a explicat Adrian Bența.  

Angajații care NU pot solicita zile libere 

Categoriile de angajați care NU au dreptul la zile libere sunt salariații din sistemul 

de ordine publică, din apărare și din sistemul medical. Aceștia vor primi un spor la 

salariu - suma care li s-ar fi cuvenit dacă rămâneau acasă prin zile libere plătite. 
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Indemnizația se acordă doar condiționat, doar unul dintre părinți are dreptul să 

primească aceste zile libere plătite, nu ambii. 

Celălalt părinte trebuie să fie activ - fie salariat în câmpul muncii, fie un PFA activ. 

Dacă unul dintre soți este în concediu de creștere a copilului, de exemplu, ceălălalt 

nu poate solicita zile libere plătite, a precizat Adrian Bența. 

Când persoanele fizice solicită aceste drepturi, dau o declarație pe propria 

răspundere că se încadrează în prevederile legii, sub sancțiunea falsului în 

declarații, că sunt singurul părinte care beneficiază de aceste drepturi. Aceste 

documente se depun la angajator împreună cu o copie a certificatului de naștere a 

copilului. 

Angajatorul mai completează vreo trei formulare pe care le depune electronic la 

agențiile pentru ocuparea forței de muncă, de unde se încasează efectiv 

indemnizația, a arătat Adrian Bența. Consultantul a subliniat încă o dată că în 

prima etapă angajatorul face plata indemnizațiilor și a taxelor și ulterior 

recuperează 75 la sută din salariul brut. 

Unitățile de învățământ sau direcțiile de protecție socială/primăriile comunică 

numele și CNP-ul copiilor pentru care se acordă zile libere, astfel încât să se poată 

face o verificare dacă părinții care au cerut aceste zile libere au într-adevăr copiii în 

sistemul de școală online sau se încadrează în condiții. 

În principiu, nu există o limitare pentru numărul de zile libere cerute, dacă ele sunt 

justificate. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 București. Activitatea școlilor care găzduiesc secții de votare va fi 

suspendată între 24 și 29 septembrie, pentru activități de amenajare și 

sterilizare. Totodată, cinci școli gimnaziale și trei grădinițe vor trece în 

scenariul de predare hibrid, iar alte două unități în cel online. 

Instituția Prefectului a stabilit ca activitatea unităților de învățământ din București 

unde vor fi organizate secțiile de votare va fi suspendată de joi, 24 septembrie, 

până marți 29 septembrie. 
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Unitățile care trec în scenariul roșu sunt: 

 Liceul de Metrologie Traian Vuia – Șoseaua Vitan – Bârzești, nr. 11, sector 

4 

 Grădinița 185 – Str. Garoafei, nr. 12, sector 5 

Cele care intră în scenariul galben sunt:  

 Grădinița GAN EDEN – Str. Vitejescu, nr. 19, sector 4 

 Grădinița Prietenii mei – Bulevardul Metalurgiei, nr. 87, sector 4 

 Grădinița ILLO – Str. Iarba Campului, nr. 4, sector 4 

 Școala gimnazială nr. 197 (S6) – Str. Obcina Mare Nr. 2, Sector 6, 

 Școala gimnazială Adrian Păunescu (S6) – Aleea Valea Prahovei, nr. 1, 

sector  

 Școala gimnazială nr. 59 (S6) – Str. Vlădeasa , nr. 9, sector 6 

 Școala gimnazială Constantin și Elena (S6) – Aleea Lunca Cernei, nr. 3, 

sector  

 Școala gimnazială Sf Andrei (S6) – Aleea Parva, nr. 3-5, Sector 6 

 Comunicatul integral: 

„Instituția Prefectului- Municipiul București anunță că, astăzi, 18.09.2020, ora 

12.00, s-a desfășurat şedinţa extraordinară a Comitetului Municipiului București 

pentru Situații de Urgență.  

Având în vedere evoluția pandemiei de COVID-19 cauzată de noul coronavirus 

SARS-CoV-2; 

– Prevederile H.G. nr. 782 din 14 septembrie 2020 privind prelungirea stării de 

alertă pe teritoriul României începând cu data de 15 septembrie 2020, precum și 

stabilirea măsurilor care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 

combaterea efectelor pandemiei de COVID-19; 
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– Prevederile art.6 al Ordinului comun nr. 5487/1494/31.08.2020 al Ministrului 

Educației și Cercetării și Ministrului Sănătății pentru aprobarea măsurilor de 

organizare a activității în cadrul unităților/instituțiilor de învățământ în condiții de 

siguranță epidemiologică pentru prevenirea îmbolnăvirilor cu virusul SARS-CoV-

2; 

– Prevederile art. 2 lit a), art. 11 alin (1), art. 22 din O.U.G. nr. 21/15.04.2004 

privind Sistemul Naţional de Management al Situaţiilor de Urgenţă, aprobată prin 

Legea nr. 15 din 28.02.2005, cu completările şi modificările ulterioare; 

– Prevederile art. 10 din H.G. nr. 1491/09.09.2004 pentru aprobarea 

Regulamentului-cadru privind structura organizatorică, atribuţiile, funcţionarea şi 

dotarea comitetelor şi centrelor operative pentru situaţii de urgenţă, cu modificările 

și completările ulterioare; 

– Prevederile H.G. nr. 557/2016 privind managementul tipurilor de risc, cu 

modificările și completările ulterioare; 

– Prevederile Legii nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătății, cu 

modificările și completările ulterioare; 

– Prevederile Ordinului Ministrului Sănătății nr 1078/2010 privind aprobarea 

Regulamentului de organizare și funcționare și a structurii organizatorice ale 

direcțiilor de sănătate publică județene și a municipiului București; 

– Prevederile O.U.G. nr. 11/04.02.2020 privind stocurile de urgență medicală, 

precum și unele măsuri aferente instituirii carantinei; 

– Prevederile H.G. nr. 201/18.03.2020 privind aprobarea normelor metodologice 

pentru stabilirea cheltuielilor pentru carantină și luarea unor măsuri în domeniul 

sănătății, precum și pentru alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la 

dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2020, pentru 

suplimentarea bugetului Ministerului Sănătății; 
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– Prevederile H.G. nr. 269/02.04.2020 privind modificarea şi completarea 

normelor metodologice pentru stabilirea cheltuielilor pentru carantină şi luarea 

unor măsuri în domeniul sănătăţii, precum şi pentru alocarea unei sume din Fondul 

de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 

2020, pentru suplimentarea bugetului Ministerului Sănătăţii, aprobate prin 

Hotărârea Guvernului nr. 201/2020; 

– Prevederile O.U.G. nr. 141/2020 privind Instituirea unor măsuri pentru buna 

funcționare a sistemului de învățământ și pentru modificarea și completarea Legii 

educației naționale nr.1/2011; 

– Adresa Inspectoratului Școlar al Municipiului București nr. 19601/17.09.2020, 

înregistrată la Instituția Prefectului- Municipiul București, sub nr. 

20650/18.09.2020; 

– Adresa Biroului Electoral al Circumscripției Electorale nr. 42 a Municipiului 

București  cu numărul 364/12.09.2020, înregistrată la Instituția Prefectului – 

Municipiul București sub nr. 20179/14.09.2020. 

Astfel, s-a aprobat Scenariul Roșu de organizare și desfășurare a cursurilor în 

următoarele unități de învățământ din Municipiului București: 

1. Liceul de Metrologie Traian Vuia – Șoseaua Vitan – Bârzești, nr. 11, sector 

4 

2. Grădinița 185 – Str. Garoafei, nr. 12, sector 5 

Totodată, s-a aprobat Scenariul Galben de organizare și desfășurare a cursurilor în 

următoarele unități de învățământ din Municipiului București: 

1.     Grădinița GAN EDEN – Str. Vitejescu, nr. 19, sector 4 

2.     Grădinița Prietenii mei – Bulevardul Metalurgiei, nr. 87, sector 4 

3.     Grădinița ILLO – Str. Iarba Campului, nr. 4, sector 4 

4.     Școala gimnazială nr. 197 (S6) – Str. Obcina Mare Nr. 2, Sector 6, 

5.     Școala gimnazială Adrian Păunescu (S6) – Aleea Valea Prahovei, nr. 1, 

sector 6 
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6.     Școala gimnazială nr. 59 (S6) – Str. Vlădeasa , nr. 9, sector 6 

7.     Școala gimnazială Constantin și Elena (S6) – Aleea Lunca Cernei, nr. 3, 

sector 6 

8.     Școala gimnazială Sf Andrei (S6) – Aleea Parva, nr. 3-5, Sector 6 

Ținând cont  de situația specială în care se desfășoară alegerile locale din anul 

2020, cât și  prevederile din Legea nr. 55/2020 privind măsurile stabilite pentru 

prevenirea și combaterea  efectelor pandemiei de COVID-19, Comitetul 

Municipiului București pentru Situații de Urgență  a aprobat suspendarea cursurilor 

în zilele de 24.09.2020, 25.09.2020, 26.09.2020 respectiv, 28.09.2020, 29.09.2020, 

pentru unitățile de învățământ din Municipiului București ce găzduiesc secții de 

votare.” 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Raluca Turcan: Vom lansa o schemă de decontare de 10 milioane euro 

pentru achiziţia de măşti şi dezinfectanţi pentru universități 

Raluca Turcan, viceprim-ministru în Guvernul României, anunță că executivul va 

lansa o schemă de decontare pentru universități în valoare de 10 milioane de euro 

pentru achiziționarea de măști și dezinfectanți. 

„La Consiliul Naţional al Rectorilor de la Braşov am anunţat că, împreună cu 

Marcel Boloş, ministrul Fondurilor Europene, vom lansa la nivelul Guvernului o 

schemă de decontare pentru universităţi de 10 milioane euro, pentru achiziţia de 

măşti şi dezinfectanţi pentru anul şcolar universitar în curs”, a scris Turcan pe 

Facebook, sâmbătă. 

De asemenea, ea a anunţat că Guvernul va deconta cu 50 de milioane euro achiziţia 

de dispozitive electronice pentru studenţii defavorizaţi, precizând că decontarea va 

funcţiona pe acelaşi principiu precum schema de decontare pentru tablete, măşti şi 

dezinfectanţi din învăţământul preuniversitar. Vicepremierul afirmă că aceste 

scheme de decontare sunt foarte eficiente. 
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„Ele au fost aplicate la achiziţia de echipamente şi materiale medicale pentru care, 

de la un plafon de 350 milioane de euro ne apropiem deja de 1 miliard", a mai spus 

Raluca Turcan. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Iaşi: Ministrul Sănătăţii spune că vor fi scoase la rezidenţiat mai multe 

locuri pentru specializările deficitare 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat, duminică, în cadrul unei conferinţe de 

presă susţinută la Iaşi, că anul acesta vor fi scoase la concursul de rezidenţiat mai 

multe locuri pentru specializările care au fost solicitate mai mult în timpul 

pandemiei de COVID-19. 

 

Nelu Tătaru a răspuns jurnaliştilor că nu vor fi schimbări în ceea ce priveşte 

susţinerea examenului de rezidenţiat de anul acesta. 

 

"Rezidenţiatul a fost anunţat în urmă cu şase luni. Sunt aceleaşi perspective. Vom 

avea un număr mai mare de locuri pentru specializări deficitare pe care le-am putut 

vedea şi gestiona în această pandemie", a afirmat ministrul Sănătăţii. 

 

Examenul de rezidenţiat din acest an, în toate cele trei domenii - medicina, 

medicină dentară şi farmacie, a fost anunţat de către Ministerul Sănătăţii că va fi 

susţinut duminică, 15 noiembrie. Numărul locurilor disponibile este de 6.100, cu 

1.390 mai multe faţă de cele de anul trecut.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 MAI anunță că 50 de autospeciale de supraveghere cu termoviziune vor 

intra în dotarea Poliției de Frontieră. Investiția în valoare de peste 10 milioane 

de euro este finanțată din fonduri europene. 

Primul lot de 26 de autospeciale va intra în dotarea Poliției de Frontieră până la 

finalul lunii septembrie, urmând ca, până la sfârșitul anului, sa fie recepționat și 

următorul lot. 
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Autospecialele de supraveghere sunt destinate spre a fi folosite de către structurile 

operative în zone cu teren neamenajat sau greu accesibil, având o multitudine de 

caracteristici tehnice de înaltă performanță, printre care se regăsesc cele referitoare 

la detectarea țintei de la o distanță de 7 kilometri și recunoașterea persoanelor 

de la o distanță de 4 kilometri. 

„Autovehiculele sunt destinate misiunilor de supraveghere a frontierei terestre, 

pentru combaterea și prevenirea migrației ilegale, respectiv a contrabandei cu 

produse accizabile, reușindu-se astfel  un control mai eficient al fenomenului 

infracțional transfrontalier și asigură condiţii moderne de lucru pentru echipaj, 

deplasare rapidă şi intervenţie oportună în cazul producerii unor evenimente de 

frontieră”, arată Ministerul de Interne în comunicatul de presă transmis. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Presedintele Klaus Iohannis merge luni cu Sageata Albastra pe traseul Gara 

de Nord - Aeroportul Otopeni 

Presedintele Klaus Iohannis va fi prezent luni pe santierul unei noi mari lucrari de 

infrastructura, foarte apoape de finalizare. 

 

Iohannis va testa linia de cale ferata Gara de Nord - Aeroportul Otopeni. 

Presedintele va parcurge acest traseu cu un tren care apartine CFR Calatori, 

respectiv cu o Sageata Albastra, scrie Club Feroviar. 

 

De vineri, doua automotoare Siemens Desiro (cunoscute ca "Sageata Albastra") fac 

teste pe noua conexiune feroviara spre Aeroportul "Henri Coanda" Otopeni, care 

este aproape de finalizare. 

 

Toate aceste pregatiri au fost facute pentru ca luni este asteptat presedintele Klaus 

Iohannis, care vrea sa mearga cu trenul de la Gara de Nord la Aeroportul 

International Henri Coanda. Seful statului a cerut imperativ ca materialul rulant sa 

apartina operatorului feroviar de stat CFR Calatori, si nu unei firme private, pentru 

a nu da nastere la speculatii. 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/tren/
https://ziare.com/stiri/cfr/
https://clubferoviar.ro/iohannis-in-trenul-de-aeroport/
https://ziare.com/siemens/
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In aceasta saptamana, Klaus Iohannis a mai participat si la inaugurarea metroului 

din Drumul Taberei, dar si la deschiderea a 18 kilometri din Autostrada 

Transilvania. Martea treacuta, ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a calatorit si 

el de la Gara de Nord la Otopeni, insa la bordul unui automotor apartinand 

Transferoviar Calatori (TFC), operator detinut de omul de afaceri Calin Mitica, ce 

mai detine si reparatorul de material rulant Remarul 16 Februarie din Cluj Napoca. 

Societatea galateana Arcada Company a inchiriat un automotor de la TFC pentru 

ca acest operator a raspuns mai prompt solicitarii decat CFR Calatori. 

Lucrarile la linia ferata spre Aeroportul Otopeni sunt realizate in proportie de 98% 

si sunt executate de catre firma romaneasca Arcada Company. Valoarea 

contractului este de 398,1 milioane de lei. Sursa de finantare o constituie fondurile 

europene nerambursabile. 

 

Ministrul Transporturilor sustine ca linia de cale ferata Gara de Nord - Aeroportul 

Otopeni va fi data in folosinta din 12 decembrie 

 

Motivele pentru care Asociatia Pro Infrastructura cere ca trenurile de pe linia 

Bucuresti Nord - Aeroport Otopeni sa circule la un interval de 20 minute, nu la 50 

de minute 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Bogdan Aurescu participă la reuniunea miniştrilor de Externe din statele 

UE 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa luni, la Bruxelles, la 

reuniunea şefilor diplomaţiilor din statele membre ale UE, pe agenda discuţiilor 

aflându-se situaţia din Mediterana de Est, cea din Liban, relaţiile UE - China şi UE 

- Rusia, evoluţiile din Belarus, a informat MAE, potrivit Agerpres. Înaintea 

reuniunii, ministrul Aurescu va participa alături de ceilalţi miniştri UE la un mic 

dejun de lucru cu Svetlana Tihanovskaia, lider al opoziţiei belaruse. 

 

 

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/lucian-bode/ministrul-transporturilor/ministrul-transporturilor-sustine-ca-linia-de-cale-ferata-gara-de-nord-aeroportul-otopeni-va-fi-data-in-folosinta-din-12-decembrie-1631408
https://ziare.com/lucian-bode/ministrul-transporturilor/ministrul-transporturilor-sustine-ca-linia-de-cale-ferata-gara-de-nord-aeroportul-otopeni-va-fi-data-in-folosinta-din-12-decembrie-1631408
https://ziare.com/stiri/eveniment/interval-trenuri-ruta-bucuresti-nord-aeroport-otopeni-1631703
https://ziare.com/stiri/eveniment/interval-trenuri-ruta-bucuresti-nord-aeroport-otopeni-1631703
https://ziare.com/stiri/eveniment/interval-trenuri-ruta-bucuresti-nord-aeroport-otopeni-1631703
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Potrivit unui comunicat de presă al MAE, în cadrul reuniunii miniştrii de Externe 

şi Înaltul Reprezentant Josep Borrell vor trece în revistă, din perspectiva ultimelor 

evoluţii, o serie de subiecte de actualitate, precum situaţia din Mediterana de Est, 

situaţia din Liban, relaţiile UE - China şi situaţia din Hong Kong, relaţiile UE - 

Rusia şi situaţia din Venezuela. 

 

Totodată, pe agenda de discuţii figurează situaţia din Libia, relaţiile UE - Uniunea 

Africană şi evoluţiile din Belarus, precum şi o dezbatere strategică, în cadrul unui 

dejun de lucru, pe tema viitorului parteneriatelor UE cu statele din vecinătatea 

sudică, a precizat sursa citată. 

 

Conform MAE, în ceea ce priveşte situaţia din Libia, Aurescu va pune accentul pe 

fereastra de oportunitate creată de recenta semnare a armistiţiului între părţile 

aflate în conflict, precum şi de evoluţiile politice de ultimă oră. România susţine 

necesitatea unor discuţii politice de substanţă, care să conducă la o soluţie paşnică 

şi durabilă, se evidenţiază în comunicat. 

 

Ministrul Aurescu va prezenta perspectiva României cu privire la modalităţile de 

eficientizare a cooperării UE cu Uniunea Africană şi necesitatea de identificare a 

priorităţilor pe care UE doreşte să le sprijine în continuare, ţinând cont şi de 

impactul pandemiei de COVID-19. 

 

"În ceea ce priveşte situaţia din Belarus, vor fi discutate evoluţiile recente şi se va 

evalua necesarul de sprijin financiar al UE şi al statelor membre. Accentul va fi pus 

pe necesitatea de a adopta cât mai curând sancţiunile UE împotriva celor vinovaţi 

de falsificarea alegerilor prezidenţiale şi reprimarea violentă a protestelor din 

această ţară, aşa cum s-a convenit la reuniunea informală Gymnich de la Berlin (27 

- 28 august). Ministrul Bogdan Aurescu va reitera sprijinul României pentru 

democratizarea Belarusului şi pentru societatea civilă, punctând necesitatea ca 

susţinerea venită din partea UE şi a statelor membre să fie cât mai bine adaptată la 

necesităţile actuale ale societăţii belaruse, pentru a contribui la un impact cât mai 

concret pe acest palier", se mai arată în comunicat. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 MAE, reacție la declarațiile oficialului ungar: Retorică naționalistă; 

referirile la președintele României, complet nepotrivite 

Ministerul român de Externe transmite Ungariei, într-o reacție acordată Digi24 cu 

privire la afirmațiile făcute de secretarul de stat ungar pentru politici naționale 

Árpád János Potápi, că „partea română consideră necesară reținerea de la declarații 

legate de politică internă din România și oficialii români”. 

 

Oficialul de la Budapesta afirmase că Iohannis a ajuns preşedintele României şi cu 

ajutorul voturilor maghiarilor din Transilvania, însă el nu a întors sprijinul primit. 

 

În contextul acestor declarații, secretarul de stat în MAE Iulia Matei a declarat 

pentru Digi24.ro: 

 

„1. Nu dorim să comentăm declarațiile secretarului de stat Potapi, care sunt 

făcute într-o cheie și context electorale. 

 

2. Aceasta cu atât mai mult cu cât este vorba despre declarații care fac apel la un 

anumit tip de retorică naționalistă, bazată pe interpretarea unilaterală a istoriei, 

de natură să genereze diviziuni artificiale și să afecteze relațiile de bună-

vecinătate. Partea română a respins repetat recursul la o astfel de abordare. 

 

3. În actualul context electoral din România aceste afirmații dobândesc o 

conotație nepotrivită suplimentară, iar partea română consideră necesară 

reținerea de la declarații legate de politică internă din România și oficialii români. 

 

4. Referirile la Președintele României din declarațiile menționate sunt la rândul 

lor complet nepotrivite. Președinte României a fost ales de către cetățenii români 

și este Președintele tuturor românilor, atât al celor care l-au ales, cât și al celor 

care nu l-au ales.” 

Într-un interviu acordat cotidianului „Krónika” din România, Árpád János Potápi, 

secretarul de stat ungar responsabil pentru politici naţionale, a declarat că 

președintele român a fost ales şi cu votul maghiarilor din Transilvania, fără să 

întoarcă însă spijinul primit.  

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24294281-inalt-oficial-ungar-1848-sasii-aliat-dusmanii-maghiarilor-nu-asteptat-ceva-mai-bun-nici-iohannis.htm
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/mae-cere-ungariei-sa-se-abtina-de-la-retorica-nationalista-dupa-declaratiile-unui-secretar-de-stat-de-la-budapesta-1370754
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/mae-cere-ungariei-sa-se-abtina-de-la-retorica-nationalista-dupa-declaratiile-unui-secretar-de-stat-de-la-budapesta-1370754
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Făcând referire în continuare la Klaus Iohannis, oficialul de la Budapesta a mai 

spus că saşii au fost invitaţi în Transilvania de către regii maghiari, la începutul 

anilor 1200. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Surse: Cei 31 de noi ambasadori propuși de Klaus Iohannis. Trimisul 

României în Rusia, specialist în controlul armamentelor 

Președintele Klaus Iohannis propune o nouă garnitură de ambasadori, după ce 

zilele trecute a semnat decretele de revocare a numai puțin de 31 de diplomați. Unii 

dintre ei vor fi numiți însă pe alte posturi, cum ar fi cazul ambasadorului Dan 

Mihalache, care va da Marea Britanie pe Cipru. 

Motivul pentru care șeful statului a decis rechemarea în țară a ambasadorilor este 

legat de dorința unei schimbări de paradigmă în politica externă, explicau zilele 

trecute surse diplomatice pentru Digi24.ro. Președintele Iohannis vrea un proces de 

depolitizare, de înnoire a garniturii de ambasadori, de întinerire dar și de folosirea 

capacităților diplomaților în funcție de specificul țării în care sunt trimiși. 

Digi24.ro vă prezintă lista celor 31 de ambasadori propuși de Klaus Iohannis: 

Laura Daniela Popescu - LONDRA 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale. Deține gradul diplomatic 

de ministru-plenipotențiar (2017). În prezent ocupă funcția de prim colaborator la 

Ambasada României la Londra (2019). În serviciul Exterior a mai activat la 

Ambasada Berlin (2009-2014). În centrala MAE a ocupat funcțiile de director 

adjunct al Direcției Europa Occidentală și Europa Centrală (2014-2015), ulterior 

devenind directorul acestei direcții (2017-2019). A fost consilier pentru politică 

externă în cadrul Administrației Prezidențiale (2015-2017). Limbi străine: 

germană, engleză, franceză. Născută în 1972. 

Dan-Sorin Mihalache - NICOSIA 

Ambasadorul României la Londra, a ocupat funcția de șef al Cancelariei 

Prezidențiale și a fost parlamentar și europarlamentar. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/dan-mihalache-si-adrian-cioroianu-rechemati-de-iohannis-din-posturile-de-ambasador-1367939
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/surse-care-este-motivul-schimbarii-garniturii-de-ambasadori-ai-romaniei-cine-va-fi-trimis-la-post-in-rusia-1368033
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/surse-care-este-motivul-schimbarii-garniturii-de-ambasadori-ai-romaniei-cine-va-fi-trimis-la-post-in-rusia-1368033
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Cristian Istrate - MOSCOVA 

Expert specializat în tematici de securitate, NATO, controlul armamentelor. Deține 

gradul diplomatic de ambasador (2019); este din 2013 reprezentantul permanent al 

României pe lângă organizațiile internaționale de la Viena. A fost ambasador la 

Oslo între 2006-2011 și director general al Departamentului Afaceri Strategice din 

cadrul Centralei MAE (2011-2013). Limbi străine: engleză, franceză, spaniolă. 

Născut în 1964. 

Silvia Davidoiu - BELGRAD 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale. Deține gradul diplomatic 

de ministru-plenipotențiar. În prezent își desfășoară activitatea în cadrul ambasadei 

României la Oslo. A deținut anterior mai multe funcții de ambasador: în Irlanda 

(2004-2008), respectiv ambasador în Austria (2009-2015). În  centrala MAE a 

ocupat mai multe funcții de conducere, printre care director al Direcției Europa de 

Vest (2001-2002), director general Direcția Generală Europa (2002-2004), director 

general Direcția Generală Europa Extinsă (2004), Coordonatorul Naţional al 

Strategiei UE pentru regiunea Dunării (SUERD)- 2016. Limbi străine: engleză, 

germană, franceză. Născută în 1967. 

Gabriel Șopandă - BUDAPESTA 

Expert specializat în spațiul european și Orientul Mijlociu – relații bilaterale și 

analiză politică. Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2017), ocupă 

în prezent funcția de ambasador  la Ankara (din 2016), a fost la Ambasada 

României la Bruxelles (2002-2007), director adjunct la Direcția Planificare Politică 

(dec.2007-2008), director la Cabinetul ministrului (2008-2009), la Ambasada 

României la Washington (2009-2014), prim colaborator la Ambasada României la 

Tel Aviv (2014-2016). Limbi străine: engleză, franceză, spaniolă, germană, 

italiană. Născut în 1976. 

Antoaneta Barta - PRAGA 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale Deține gradul diplomatic 

de ministru plenipotențiar (2017). Din 2017 este director general al 

Departamentului Relații Bilaterale Europene si Cooperare Regională din Centrala 

MAE.  
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Anterior a fost director adjunct Direcția Europa Occidentală și Europa Centrală 

(2005-2009), director Direcţia Afaceri Generale, Financiare, Interne şi Justiţie 

(2014-2016), director general adjunct Departamentul UE (2016-2017). În serviciul 

Exterior și-a desfășurat activitatea la A.R. Atena (2000-2004) și respectiv la 

Reprezentanța Permanentă a R. la Bruxelles (2009-2014). 

Limbi străine: franceză, engleză, greacă, germană 

Născută în 1976. 

Lucian Fătu - HAGA 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale 

Deține gradul diplomatic de Ministru plenipotențiar (2007). În prezent activează în 

cadrul Direcției Afaceri Instituționale și Relații Externe UE. A fost ambasador la 

Vilnius (2001-2004), ambasador la Helsinki (2006-2011) și ambasador la Atena 

(2013-2019). Limbi străine: engleză, franceză 

Născut în 1959. 

Brândușa Predescu - SOFIA 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale și cooperare regională; 

comunicare. Deține gradul diplomatic de ministru plenipotențiar (2010). În prezent 

ocupă poziția de ambasador al României în Olanda (din 2016). În centrala MAE a 

ocupat mai multe funcții de director, inclusiv director al direcției OSCE (2006-

2008), reprezentant cu însărcinări speciale pentru Strategia UE pentru Regiunea 

Dunării (2012-2013), director general al Departamentului de Comunicare (2013-

2015) 

În Serviciul Exterior și-a mai desfășurat activitatea în cadrul Misiunii Permanente a 

României la Viena (1997-2000), Ambasada României la Berlin (2002-2006) și 

înainte de a deveni ambasador a ocupat funcția de consul general la Munchen 

(2008-2012). Limbi străine: engleză, germană, franceză, olandeză. 

Născută în 1967. 

Ștefan Tinca - ANKARA 

Expert specializat în spațiul european– relații bilaterale și analiză politică. Deține 

gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2015), ocupă în prezent funcția de 

director general (Director Politic al MAE din 2017).  
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Anterior a ocupat mai multe funcții de director și director general în cadrul 

Centralei MAE, în exterior a activat în cadrul Reprezentanței Permanente a 

României la UE (1996-2000 și 2002-2006), iar între 2012-2016 a fost ambasador al 

României la Bruxelles. Ulterior, între 2016-2017 a ocupat funcția de secretar de 

stat în cadrul MApN. 

Limbi străine: engleză, franceză. 

Născut în 1971. 

Simona Miculescu - UNESCO 

Expert specializat în relații multilaterale / organizații internaționale; comunicare. 

Deține gradul diplomatic de ambasador (2003), este în prezent director al Biroului 

ONU la Belgrad (din 2015), a fost director adjunct la Direcția Relații Presă  (1993-

1994), a fost în misiune la Ambasada României la Washington (1994-1998), 

director adjunct la Direcția America de Nord (1998-1999), a lucrat în cadrul 

Administrației Prezidențiale (2000-2004), în cadrul Agenției Statelor Unite pentru 

Dezvoltare Internațională (2006-2007), director la Direcția Comunicare și 

Diplomație Publică (2007-2008), ambasador la M.P. ONU New York (2008-2015). 

Limbi străine: engleză, franceză; Născută în 1959. 

Anton Păcurețu - SARAJEVO 

Expert specializat în spațiul european – relații bilaterale, multilaterale și analiză 

politică. Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2013). În prezent 

ocupă funcția de șef birou GDPR, anterior printre funcțiile ocupate în cadrul 

Centralei MAE fiind directorul politic al MAE (2016-2017). 

În Serviciul Exterior a fost ambasador al României la Sofia (2009-2016), consul 

general la Sankt Petersburg (2017-2018), iar anterior a avut mai multe misiuni – 

Misiunea Permanentă de la Geneva (1997-2001), Reprezentanța Permanentă de la 

Strasbourg (2002-2006), unde a fost și prim colaborator (2006-2007). 

Limbi străine: engleză, franceză, bulgară, rusă. 

Născut în 1966. 
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Viorel Ardeleanu - PODGORICA 

Expert specializat în teme de securitate. Deține gradul diplomatic de Ministru 

plenipotențiar (2005). Din 2016 este director general, Departamentul Afaceri 

Strategice din cadrul MAE. Anterior a mai ocupat funcții de conducere în cadrul 

Centralei MAE - 

1997-1999, director Direcția NATO; 

2011-2012, Reprezentant cu Însărcinări Speciale cu rang de director general pentru 

Strategia UE pentru Regiunea Dunării. Între 2012-2016 a fost ambasador la 

Copenhaga. Limbi străine: engleză, franceză. Născut în 1954. 

Monica Adela Axinte - SKOPJE 

Expert specializat în relații bilaterale și multilaterale. Deține gradul diplomatic de 

ministru-consilier (2016), ocupă în prezent funcția de director la  Direcția Relațiile 

cu Republica Moldova (din 2019), a fost șef serviciu la Direcția NATO (2002-

2003), a fost în misiune la M.P. ONU New York (2003-2007), la M.P.  Viena 

(2008-2012), director la Direcția Riscuri Asimetrice (2013-2016). 

Limbi străine: engleză, spaniolă, germană; Născută în 1977. 

Daniel Ciobanu - TAȘKENT 

Expert specializat în spațiul estic. Deține gradul diplomatic de ministru-

plenipotențiar (2019), ocupă în prezent funcția de șef birou la Biroul Politici pentru 

Vecinătatea Estică, în centrala MAE (din 2020), a fost în misiune la Moscova 

(1998-2002 și 2003-2009), prim colaborator la. Moscova (2009-2011), ambasador 

în Azerbaidjan (2011-2016), director al Direcției R. Moldova (2016-2019), șeful 

Biroului pentru Parteneriatul Estic. 

Limbi străine: engleză, franceză, rusă; Născut în 1969. 

Răzvan Rotundu - TBILISI 

Expert specializat în relații bilaterale – spațiul european, Balcani, drepturile 

omului.  
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Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2015), ocupă în prezent 

funcția de ambasador  la Helsinki (din 2016), a fost director adjunct la Direcția 

Consiliul Europei și Drepturile Omului (2001), la Misiunea Permanentă de la 

Strasbourg (2001-2006), director adjunct la Direcția OSCE, Consiliul Europei și 

Drepturile Omului (2006-2008), director la Direcția OSCE, Consiliul Europei și 

Drepturile Omului (2008-2009), șef serviciu la Divizia pentru Drepturile Omului și 

Consiliul Europei (2009-2010), la Misiunea Permanentă pe lângă Oficiul 

Națiunilor Unite - Geneva (2010-2015). 

Limbi străine: engleză, franceză,  italiană, sârbo-croată. Născut în 1968. 

Maria Ciobanu - RABAT 

Expert specializat în relații multilaterale (UE, ONU). Deține gradul diplomatic de 

ambasador (2018). 

Între 2009-2015 a fost ambasador al R. la Geneva ONU. Printre funcțiile de 

conducere din centrala MAE menționăm director adjunct Direcția UE (1999-2000), 

respectiv director Direcția ONU, Instituții Specializate și Francofonie (2016-2020). 

Între 2006-2009 a fost consilier de stat la Administrația Prezidențială. 

Limbi străine: engleză, franceză. Născută în 1958. 

Bogdan Mănoiu - OTTAWA 

Ocupă în prezent funcția de însărcinat cu afaceri la Ottawa (din 2018). A fost 

consilier prezidențial pentru afaceri europene (2011-2014). În perioada 2017-2018 

a fost secretar de stat pentru afaceri europene. În perioada 2009-2011, a activat ca 

şef, cu rang de ministru, al Departamentului pentru Afaceri Europene al 

Guvernului. Este diplomat de carieră, cu o activitate în cadrul Ministerului 

Afacerilor Externe care a debutat în anul 1995. 

Dan Petre - BUENOS AIRES 

Istoric, director general Institutul Diplomatic Român (2013-2020). Consilier de 

stat, şeful cabinetului diplomatic al Preşedintelui României Emil Constantinescu 

(1996-2000), secretar de stat în MAE în perioada 2012-2013. 
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Marius Lazurca - CIUDAD DE MEXICO 

Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2019), ocupă în prezent 

funcția de ambasador la Budapesta (din 2016), a fost ambasador la Sfântul Scaun 

(2006-2010), ambasador la Chișinău (2010-2016). 

Limbi străine: franceză, engleză, italiană, maghiară; Născut în 1971. 

Radu Gabriel Safta - CANBERRA 

Expert specializat pe spațiul non-european pe care îl gestionează în preznt ca 

director general. Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2010), ocupă 

în prezent funcția de director general  la Departamentul Afaceri Globale (din 

2016), a fost consul general la Toronto (1998-2002), director la Direcția Relații 

Consulare (2003-2004), consul general  la Istanbul (2004-2009), ambasador la 

Pretoria (2009-2016). Limbi străine: engleză, franceză; Născut în 1959. 

Daniela-Mariana Sezonov-Țane - NEW DELHI 

Expert specializat în cultura și societatea indiene. 

Deține gradul diplomatic de consilier diplomatic (2016), ocupă în prezent funcția 

de însărcinat cu afaceri a.i. la Ambasada României la Nicosia (din 2017), a lucrat 

la Ambasada României la New Delhi (1998-1999 și 2000-2004), a activat și în 

cadrul Comitetului Internațional al Crucii Roșii (2005-2012 și 2014-2016). 

Limbi străine: franceză, engleză și hindi. Născută în 1970. 

Dan Bălănescu - JAKARTA 

Este însărcinat cu afaceri a.i. la Jakarta. Deține gradul diplomatic de ministru 

consilier (2016), a ocupat până recent funcția de ministru consilier la Direcția 

ONU, Instituții Specializate și Francofonie (din 2019). A fost însărcinat cu afaceri 

a.i. și prim colaborator la Ambasada României în Praga (1999-2002), detașat la 

Departamentul Relații Internaționale al Administrației Prezidențiale (2009-2012), 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Lituania, 

acreditat și Republica Letonia (2012-2019). 

Limbi străine: engleză, franceză și italiană. Născut în 1974. 
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Camelia Ion-Radu - LIMA 

Expert specializat în spațiul latino-american. Deține gradul diplomatic de ministru 

consilier (2019). A intrat în corpul diplomatic în  anul 2008, în cadrul Direcţiei 

Relaţii Culturale,  Educaţionale şi Ştiinţifice, unde și-a derulat activitatea până în 

anul 2010. De asemenea, în Centrala MAE din anul 2016 își desfășoară activitatea 

în cadrul Direcției America Latină și Caraibi. 

În Serviciul Exterior și-a desfășurat activitatea la Ambasada României la Santiago 

de Chile, având calitatea de prim colaborator în perioada 2013-2016, respectiv de 

însărcinat cu afacaeri a.i. la aceeași misiuni în perioada 2010-2011. 

Limbi străine: spaniolă, franceză, engleză. 

Născută în 1975. 

Ana Voicu - MONTEVIDEO 

Expert specializat în spațiul latino-american.Deține gradul diplomatic de ministru-

plenipotențiar (2015), ocupă în prezent funcția de ministru ministru-plenipotențiar 

la Direcția OSCE, Neproliferare și Controlul Armamentelor, în Centrala MAE (din 

2016), a fost director Direcția Planificare Politică (2000-2001), a fost în misiune la 

Ambasada României la Madrid (2001-2005), director general la Direcția Generală 

UE (2006-2008), ambasador în Ciudad de Mexico (2011-2016). Limbi străine: 

spaniolă, engleză, franceză, germană, arabă; Născută în 1972. 

Maria Ligor - HELSINKI 

Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2011). În prezent este 

reprezentant cu însărcinări speciale în cadrul Unității pentru Politici de Dezvoltare 

și Umanitare (2017) din cadrul MAE. A fost ministru delegat pentru Românii de 

Pretutindeni (2016-2017), secretar general al MAE (aprilie-mai 2012) și a ocupat 

mai multe poziții de ambasador – ambasador la Madrid (2006-2011), ambasador al 

R. la Ottawa (2012-2016). 

Limbi străine: engleză, franceză, spaniolă. 

Născută în 1967. 
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Cristina Romilă - HANOI 

Expert specializat în spațiul asiatic. Deține gradul diplomatic de ministru consilier 

(2018). Între 2017 și 2018 a deținut funcția de director adjunct al Direcției Asia-

Pacific, iar din 2018 ocupă funcția de director al aceleiași direcții. 

Limbi străine: engleză, franceză, spaniolă. 

Născută în 1978. 

Nicolae Năstase - DAKAR 

Expert specializat în spațiul african și relații multilaterale. Deține gradul diplomatic 

de consilier diplomatic (2015), ocupă în prezent funcția de expert național în regim 

de ”secondment” în cadrul Secretariatului Permanent al Comunității Democrațiilor, 

la Ambasada României de la Varșovia (din 2018), a fost prim colaborator la 

Misiunea Permanentă de la Strasbourg (2006-2010), consilier la Cabinetul 

ministrului afacerilor externe (2010-2012), ambasador la Tunis (2012-2017). 

Limbi străine: franceză și engleză. Născut în 1975. 

Nineta Bărbulescu - KUALA LUMPUR 

Are gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar din 2010. Ambasador al 

României în Australia din 2013. În Centrala MAE a ocupat poziția de director al 

Direcției NATO (2000), secretar de stat (2001-2005), director al Direcției OSCE 

(2007-20013). Limbi străine: engleză, franceză. Născută în 1969. 

Octavian Șerban - TIRANA 

Expert specializat în domeniul drepturilor omului, minorităților. Deține gradul 

diplomatic de consilier diplomatic (2018), ocupă în prezent funcția de consilier 

diplomatic la Direcția Drepturile Omului, Protecția Minorităților și Consiliul 

Europei (din 2017), a fost la Ambasada României la Tel Aviv (2006-2008), la 

Ambasada României la Skopje (2012-2017). 

Limbi străine: engleză, franceză, ebraică și greacă; Născut în 1972. 
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Mirela Grecu - TEHERAN 

Deține gradul diplomatic de ministru-plenipotențiar (2019), în present își 

desfășoară activitatea în cadrul Direcției Strategii Diplomatice și Planificare 

Politică, din Centrala MAE (din 2020), a fost director al Direcției Diplomație 

Publică (2013-2020), consilier la Cabinetul ministrului (2011-2013). 

Limbi străine: engleză, franceză, italiană. Născută în 1972. 

Radu Cătălin Mardare - BEIRUT 

Fost senator român în legislatura 2004-2008. În perioada 2012-2014 a fost șeful 

oficiului consular al României la Castellon de la Plana, iar în perioada 2014-2018 a 

fost consul general la Sevillia, Spania. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ursula von der Leyen, discurs despre starea UE : 'Trebuie să învăţăm 

lecţiile de pe urma crizei sanitare' 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a rostit în plenul 

Parlamentului European primul său discurs despre starea Uniunii, de la preluarea 

mandatului. Un mandat marcat de pandemia de coronavirus, dar și de numeroasele 

crize generate de aceasta. Ursula von der Leyen a avut dificila misiune de a 

transmite un mesaj de solidaritate europeană într-un moment când aceasta este încă 

pusă sub semnul întrebării. Un comentariu de Lucian Pîrvoiu. 

Dacă până acum discursul despre starea Uniunii era o formalitate îndeplinită în 

fiecare toamnă de președintele comisiei, anul acesta interesul pentru mesajul 

transmis în plenul Parlamentului European de Ursula von der Leyen a fost foarte 

mare, potrivit stiri.tvr.ro. 

Comisia Europeană a fost criticată că nu a gestionat criza sanitară în această 

primăvară, când mai multe țări europene au impus carantina și și-au închis 

granițele din cauza răspândirii Covid-19. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ursula-von-der-leyen_2971.html
http://stiri.tvr.ro/
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Deși executivul de la Bruxelles nu are competențe în domeniul sănătății, impresia 

generală a fost că Uniunea Europeană nu a fost suficient de activă în primele 

săptămâni ale crizei sanitare. 

Ursula von der Leyen, președinta Comisei Europene: "Trebuie să construim o 

Uniune Europeană a sănătăţii mai puternică. Şi pentru ca aceasta să devină o 

realitate, trebuie să învăţăm lecţiile de pe urma crizei sanitare. Trebuie să facem 

noul nostru program care să reziste provocărilor viitorului. De aceea am propus 

creşterea finanţării şi sunt recunoascătoare acestui Parlament, e gata să lupte pentru 

mai mulţi bani şi să remedieze reducerile făcute de Consiliul European." 

O parte considerabilă din discurs a fost dedicată ameninţărilor geopolitice şi 

provocărilor externe cu care UE se confruntă în prezent. 

Von der Leyen a identificat China ca rival sistemic. Ursula von der Leyen a afirmat 

susținerea pentru Grecia și Cipru în criza din estul Mediteranei, provocată de 

Turcia. 

Președinta Comisiei Europene a mai spus în discursul său că UE va continua să 

militeze pentru o strânsă cooperare transatlantică, în contextul apropiatelor alegeri 

prezidențiale din Statele Unite ale Americii. 

În același discurs, Ursula von der Leyen a transmis și a un avertisement Londrei, 

care nesocotește acordul de retragere din UE încheiat cu Bruxelles-ul, riscând o 

relație complicată cu UE după Brexitul de la începutul acestui an. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Uniunea Europeană vrea să introducă reglementări mai dure pentru marile 

companii de tehnologie, așa cum ar fi Google, Facebook sau Amazon. Comisar 

european: „Există îngrijorări că unele au devenit mult prea mari ca să le mai 

pese”. 

Una dintre propuneri este obligarea companiilor să împartă sau să vândă unele 

dintre operațiunile lor europene, dacă se consideră că domină piața și că amenință 

interesele clienților, dar și ale rivalilor mai mici.  
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Comisarul european Thierry Breton a declarat pentru Financial Times că noile 

măsuri propuse vor fi utilizate doar în circumstanțe extreme. 

Oficialii au în vedere un sistem de rating care să permită publicului și părților 

interesate să evalueze „comportamentul” companiilor. Între aspectele vizate sunt și 

respectarea impozitelor și viteza cu care elimină conținutul ilegal. 

„Avem nevoie de o supraveghere mai bună pentru aceste mari platforme, așa cum 

am făcut-o și în cazul sistemului bancar”, a mai declarat comisarul. 

Noile reguli vor actualiza directiva de comerț electronic, adoptată în 2000, când 

majoritatea companiilor mari din industrie erau fie la început, fie nu existau încă. 

Noua legislație va spori puterile Bruxelles-ului pentru a examina modul în care 

companiile de tehnologie colectează informații despre utilizatori. Documentul 

oficial va fi disponibil la finalul anului. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană vrea să aloce opt miliarde de euro pentru 

supercomputere, pentru ca UE să își mențină rolul de lider în domeniul 

calculului de înaltă performanță. 

Calculul de înaltă performanță (HPC) sau supercalculul se referă la sistemele 

informatice cu o putere de calcul extrem de mare, care pot rezolva probleme foarte 

complexe și dificile. 

Comisia precizează că acest buget pentru perioada 2021-2033 va proveni dintr-o 

investiție a UE de 3,5 miliarde de euro din următoarele programe ale cadrului 

financiar multianual, dar și dintr-o investiție egală din partea statelor membre 

participante la Întreprinderea comună pentru calculul european de înaltă 

performanță. Totodată, bugetul va fi generat și din investiții în valoare de 1 miliard 

EUR (în natură, dar și în numerar) din partea membrilor privați ai Întreprinderii 

comune EuroHPC. 
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Cu ajutorul noului buget în valoare de 8 miliarde de euro, Întreprinderea comună 

EuroHPC: 

 va dezvolta, implementa, extinde și menține o infrastructură HPC și de date 

exascalară și post-exascalară de talie mondială, în serviciul celor mai 

importante aplicații științifice, industriale și sociale; 

 va dezvolta și implementa o infrastructură de calcul cuantic și de simulare 

cuantică integrată cu infrastructura HPC; 

 va regrupa resursele de calcul de înaltă performanță și de calcul cuantic și le 

va face accesibile utilizatorilor din întreaga Europă; 

 va extinde și democratiza utilizarea supracalculului pentru o panoplie mai 

largă de utilizatori din domeniul științific și industrial, de exemplu ajutând 

IMM-urile să dezvolte proiecte comerciale inovatoare prin utilizarea HPC și 

oferindu-le posibilități de formare și competențe critice; 

 va furniza servicii HPC securizate, bazate pe tehnologia de tip cloud, pentru 

utilizatori din sectorul public și privat, inclusiv pentru spațiul european al 

datelor publice, astfel cum se precizează în Strategia europeană privind 

datele din 2020; 

 va dezvolta tehnologii și aplicații care să stea la baza unui ecosistem de 

supracalcul competitiv, va dezvolta sisteme de calcul mai ecologice și va 

exploata sinergiile HPC cu tehnologiile de inteligență artificială (IA), big 

data și de tip cloud. 

În prezent, supercalculatoarele de talie mondială pot efectua peste 1015 de 

operațiuni pe secundă (au performanțe petascalare), sistemele cele mai performante 

putând efectua chiar și 1017 operațiuni pe secundă (performanțe pre-exascalare). 

Începând cu 2022, următoarea generație de calculatoare (exascalare) vor putea 

efectua peste un miliard de miliarde (1018) de operațiuni pe secundă, o putere de 

calcul comparabilă cu cea care s-ar obține combinând capacitățile informatice ale 

telefoanelor mobile ale întregii populații a UE. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://ec.europa.eu/info/strategy/priorities-2019-2024/europe-fit-digital-age/european-data-strategy
https://ec.europa.eu/info/strategy/priorities-2019-2024/europe-fit-digital-age/european-data-strategy
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 5G întârzie să se dezvolte în Europa: Comisia Europeană recomandă țărilor 

UE să aibă o abordare comună și să evite întârzierile de acordare a licențelor 

5G 

Până la mijlocul lunii septembrie 2020, statele membre UE (și Regatul Unit) au 

atribuit, în medie, doar 27,5% din benzile radio „pionier” pentru tehnologia 5G, 

multe licitații fiind amânate din cauza pandemiei de COVID-19, atenționează 

vineri Comisia Europeană. Prin urmare, Executivul European a recomandat statelor 

UE, ca până la 30 martie 2021, să elaboreze o abordare comună în ceea ce privește 

implementarea tehnologiei 5G și să evite sau să reducă la minimum întârzierile în 

acordarea accesului la spectrul de frecvențe radio. 

 "Codul european al comunicațiilor electronice și Decizia UHF stabilesc 

termene limită pentru autorizarea tuturor celor trei benzi pionier ale 

spectrului radio pentru rețelele fără fir 5G. Statele membre ar fi trebuit să 

aloce banda de 700 MHz până la sfârșitul lunii iunie 2020 și benzile de 3,6 

GHz și 26 GHz până la sfârșitul anului 2020. Pentru a implementa în timp 

util rețelele 5G, statele membre ar trebui să evite sau să reducă la minimum 

orice întârziere în acordarea accesului operatorilor la spectrul radio. Până 

în prezent, 16 state membre au desemnat cel puțin o bandă de pionierat 

5G. O serie de licitații pentru atribuirea acestor benzi operatorilor au fost 

amânate din cauza pandemiei coronavirusului, iar unele au fost deja 

reprogramate și sunt așteptate până la sfârșitul anului 2020.", precizează 

vineri Comisia Europană. 

 

Drept urmare, Executivul European a recomandat vineri statelor membre să își 

unească eforturile în vederea elaborării, până la 30 martie 2021, a unei abordări 

comune, sub forma unui set de instrumente de bune practici pentru instalarea în 

timp util a rețelelor fixe și mobile de foarte mare capacitate, inclusiv a rețelelor 5G. 

 

Aceste măsuri ar trebui să vizeze: 

 să reducă costurile și să mărească viteza de instalare a rețelelor de foarte 

mare capacitate, în special prin eliminarea obstacolelor administrative 

inutile; 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/qanda_20_1604
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/qanda_20_1604
https://ec.europa.eu/romania/news/20200918_tehnologie_5g_ro
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 să asigure accesul în timp util la spectrul de frecvențe radio 5G și să 

încurajeze investițiile operatorilor în extinderea infrastructurii de rețea; 

 să asigure un nivel mai ridicat de coordonare transfrontalieră în ceea ce 

privește asignarea spectrului de frecvențe radio, pentru a sprijini serviciile 

5G inovatoare, în special în sectorul industriei și al transporturilor. 

 

Recomandarea stabilește, de asemenea, orientări privind cele mai bune practici 

pentru asigurarea accesului în timp util la spectrul de frecvențe radio pentru 

tehnologia 5G, precum și pentru garantarea unei coordonări mai bune a asignării 

spectrului de frecvențe radio pentru aplicațiile transfrontaliere 5G. Acest lucru este 

deosebit de important deoarece ar permite mobilitatea conectată și automatizată, 

precum și digitalizarea industriei și fabricile inteligente. 

 

O mai bună coordonare transfrontalieră va contribui la asigurarea, până în 2025, a 

acoperirii neîntrerupte de către rețelele 5G a principalelor căi de transport ale 

Europei, în special a transportului rutier, feroviar și pe căile navigabile interioare. 

 

Recomandarea subliniază, de asemenea, necesitatea de a se garanta securitatea și 

reziliența rețelelor 5G. Statele membre au colaborat cu Comisia și cu Agenția UE 

pentru Securitate Cibernetică (ENISA) în vederea elaborării unui set de 

instrumente format din măsuri și planuri de atenuare a riscurilor menite să 

abordeze în mod eficace riscurile majore legate de rețelele 5G. Un raport privind 

progresele înregistrate a fost publicat în luna iulie. 

 În România, acordarea licențelor 5G tocmai a fost amânată pentru al doilea 

an consecutiv 

 

În România, Eduard Lovin, vicepreședinte al ANCOM, autoritatea care 

organizează licitația 5G, tocmai ce a anunțat în această săptămână că este imposibil 

să mai fie atribuite licențele 5G până la sfârșitul acestui an. 

 

 

https://ec.europa.eu/digital-single-market/en/news/cybersecurity-5g-networks-eu-toolbox-risk-mitigating-measures
https://ec.europa.eu/digital-single-market/en/news/cybersecurity-5g-networks-eu-toolbox-risk-mitigating-measures
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_20_1378
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/ip_20_1378
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Motivele eșecului sunt identice cu cele de anul trecut: lipsa unei Hotărâri de 

Guvern privind stabilirea prețurilor minime de pornire în licitație, precum și lipsa 

transpunerii în legislație a Memorandumului 5G cu SUA. 

 Pentru detalii citește: Dublu eșec pentru licitația 5G în România: De ce este 

imposibil să se mai acorde licențele în acest an, ce pierde bugetul de stat și 

despre calitatea serviciilor 5G lansate anul trecut 

 

În plus, în calea licitației a mai apărut o problemă, dincolo de posibila excludere a 

Huawei: RCS&RDS a dat în judecată ANCOM și ar putea bloca licitația. 

 

Valentin Popoviciu, vicepreședintele RCS&RDS, a anunțat că liderul pieței de 

internet fix și TV a dat în judecată ANCOM, autoritatea care organizează licitația 

5G din cauza unor benzi de frecvențe licitate. Mărul discordiei îl reprezintă banda 

de 3,5 GHz, cea mai vânată pentru noile servicii 5G, deoarece permite capacități 

mari de date și viteze mari de download la internet, fiind mai eficientă în zonele 

urbane. 

 

RCS&RDS are alocate încă din 2016 niște benzi de frecvențe în spectrul de bandă 

înaltă în 3,5 GHz și este nemulțumită de faptul că, atunci când se va încheia dreptul 

de utilizare, la 1 ianuarie 2026, ANCOM nu îi va prelungi automat acest drept de 

utilizare, ci va scoate din nou la licitație această resursă limitată a statului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Protest de amploare in Belarus: zeci de mii de oameni cer demisia 

presedintelui Lukasenko. Raspunsul in forta al manifestantilor dupa 

arestarile de sambata 

Zeci de mii de oameni participa, duminica, 20 septembrie, la un nou protest masiv 

la Minsk, impotriva regimului Lukasenko. Manifestantii scandeaza: "Demisia!" si 

cer plecarea de la putere a presedintelui Aleksandr Lukasenko, relateaza Reuters si 

AFP. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24286237-dublu-esec-licitatie-5G-Memorandum-SUA-China-Huawei-securitate-cibernetica-pierderi-buget.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24286237-dublu-esec-licitatie-5G-Memorandum-SUA-China-Huawei-securitate-cibernetica-pierderi-buget.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24286237-dublu-esec-licitatie-5G-Memorandum-SUA-China-Huawei-securitate-cibernetica-pierderi-buget.htm
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Manifestantii sunt imbracati in alb si rosu, culorile opozitiei, si sunt echipati cu 

drapele albe si rosii ori simbolizand diferite cartiere ale Capitalei. Oamenii se 

indreptau spre Palatul Independentei, resedinta presedintelui Alexandr Lukasenko, 

scandand: "Game Over!" sau "Putin, scoate furculita din cartoful belarus!". 

 

In cursul zilei de duminica, fortele de ordine operasera deja o serie de arestari in 

centrul capitalei, iar alte arestari au fost semnalate in orasele Hrodna, Gomel si 

Brest, unde mii de persoane au iesit de asemenea in strada duminica. 

 

Ministerul de Interne belarus a anuntat ca 415 persoane au fost arestate la Minsk si 

15 in alte orase in urma dispersarii, sambata, a protestelor prodemocratie, 385 

dintre ele fiind deja eliberate. 

Dupa realegerea contestata a presedintelui Aleksandr Lukasenko, pe 9 august, in 

fiecare weekend in Belarus au loc manifestatii de o amploare istorica pentru a cere 

plecarea presedintelui aflat la putere de 26 de ani. 

 

Duminica dimineata, mass-media de opozitie au publicat imagini cu convoaie 

militare care circulau prin centrul capitalei belaruse. 

 

Cu o zi inainte, politia a dispersat aici in mod brutal o manifestatie a femeilor. 

Potrivit purtatoarei de cuvant a Ministerului de Interne belarus, Olga Cemodanova, 

415 de persoane au fost arestate la Minsk si 15 in alte orase ale tarii, pentru 

participare la "manifestatii neautorizate". In total, 385 dintre acestea au fost deja 

eliberate, potrivit aceleiasi surse, care a amenintat cu urmariri penale pentru 

participantii la alte reuniuni de acest tip. 

 

Sute de manifestanti din Minsk au fost arestati sambata. Protestatarii continua sa 

ceara demisia presedintelui Lukasenko. Numarul de persoane arestate sambata a 

fost mult mai mare decat in timpul unei manifestatii similare din saptamana 

precedenta, Consiliul de Coordonare al opozitiei atentionand impotriva "unei noi 

faze in escaladarea violentelor impotriva manifestantilor pasnici". 

 

https://ziare.com/europa/belarus/
https://ziare.com/europa/stiri-europa/sute-de-manifestanti-din-minsk-au-fost-arestati-sambata-protestatarii-continua-sa-ceara-demisia-presedintelui-lukasenko-1632214
https://ziare.com/europa/stiri-europa/sute-de-manifestanti-din-minsk-au-fost-arestati-sambata-protestatarii-continua-sa-ceara-demisia-presedintelui-lukasenko-1632214
https://ziare.com/europa/stiri-europa/sute-de-manifestanti-din-minsk-au-fost-arestati-sambata-protestatarii-continua-sa-ceara-demisia-presedintelui-lukasenko-1632214
https://ziare.com/europa/stiri-europa/sute-de-manifestanti-din-minsk-au-fost-arestati-sambata-protestatarii-continua-sa-ceara-demisia-presedintelui-lukasenko-1632214
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In fata presiunilor politiei, un canal al opozitiei foarte urmarit de pe Telegram a 

publicat o lista cu peste 1.000 de persoane prezentate drept angajati ai politiei 

belaruse. 

 

In timpul actiunilor de protest, manifestanti incearca in mod regulat sa ridice 

mastile sau cagulele politistilor care nu poarta insigne sau ecusoane cu identitatea 

lor. 

 

Refugiata in Lituania, lidera opozitiei belause Svetlana Tihanovskaia, ce revendica 

victoria sa in alegerile din 9 august, a afirmat sambata ca "belarusii sunt gata sa-i 

scoata din anonimat pe cei care asculta de ordine criminale". Trebuie sa va uitati in 

ochii poporului vostru, cel pe care trebuie sa-l aparati", a spus ea adresandu-se 

fortelor de ordine. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 FinCEN Files. O scurgere uriașă de informații, ajunsă în presa 

internațională, arată cum marile bănci din lume permit cu bună știință 

spălarea banilor murdari (proveniți din infracțiuni) prin transferul lor în 

conturi din întreaga lume. Un consorțiu de jurnaliști a analizat documentele 

timp de un an de zile, iar acum le dezvăluie. 

FinCEN (The Financial Crimes Enforcement Network) este departamentul 

responsabil de combaterea spălării banilor din cadrul Trezoreriei SUA. Are 

misiunea declarată de a proteja sistemul financiar de utilizarea ilicită a banilor ce 

provin din infracțiuni, precum și colectarea, analiza și diseminarea informațiilor 

financiare de acest fel. FinCEN primește informații de la bănci din toată lumea, le 

avertizează sau chiar le poate bloca transferurile atunci când acestea sunt suspecte. 

2.657 de documente ale FinCEN au ajuns în presa internațională, iar 2.100 dintre 

ele sunt rapoarte de activitate suspectă. Fișierele dezvăluie modul în care marile 

bănci au permis infractorilor să mute bani murdari (proveniți din infracțiuni) în 

întreaga lume. 
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Potrivit BBC raportul arată, printre altele: 

 HSBC (cea mai mare bancă britanică) a permis într-un caz de fraudă 

mutarea a 80 de milioane de lire sterline din conturile din UK în Hong Kong, 

deși fusese avertizată de autoritățile americane că banii provin dintr-o 

infracțiune. 

 JP Morgan a permis unei companii să mute mai mult de 1 miliard de dolari 

printr-un cont din Londra, fără să știe cine îl deține. Banca a descoperit 

ulterior că banii ar fi putut aparține unui mafiot de pe lista FBI a celor mai 

căutați zece infractori. 

 Unul dintre apropiații lui Vladimir Putin a folosit banca britanică Barclays 

pentru a evita sancțiunile impuse de Occident, pentru a cumpăra opere de 

artă. 

 Deutsche Bank (cea mai mare bancă germană) a permis mutarea banilor 

proveniți din crimă organizată, terorism și trafic de droguri, 

potrivit BuzzFeed. 

Investigația a fost realizată în ultimul an de International Consortium of 

Investigative Journalists (ICIJ), după ce BuzzFeed a pus la dispoziția acestora 

documentele FinCEN. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Banca Mondială: Recuperarea economiei globale va dura până la cinci ani 

Carmen Reinhart, economistul principal al Băncii Mondiale, spune că 

recuperarea economiei globale poate dura până la cinci ani, potrivit The Economic 

Times. 

Economistul crede că recesiunea cauzată de pandemie va dura mai mult în unele 

ţări. Acest fapt subliniază inegalităţile sociale, oamenii săraci fiind loviţi din plin 

de criză. 

Ratele sărăciei la nivel mondial vor creşte, pentru prima dată în ultimii 20 de ani. 

https://www.buzzfeednews.com/article/tomwarren/deutsche-bank-money-laundering-mirror-trades
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Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică a anunţat zilele trecute că 

pandemia va şterge 7 trilioane de dolari din economia globală. Agenţia crede că nu 

vom recupera niciodată pierderile din ultimele luni. 

„Vom fi martorii unui ricoşeu rapid odată ce toate restricţiile de circulaţie vor fi 

ridicate, însă per total, recuperarea poate dura până la cinci ani”, spune Carmen 

Reinhart, economist şef în cadrul Băncii Mondiale. 

 (Sursa: Mediafax) 

 


